
P R O T O K Ó Ł  Nr IV/10
z obrad IV sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 28 grudnia 2010 roku

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1400 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.
Porządek obrad:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/przyjęcie protokołów z obrad I i III sesji Rady Gminy 
2. Przyjęcie projektu budżetu gminy na rok 2011 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
    Lubasz na lata 2011 – 2025. Przedstawienie opinii komisji Rady Gminy w Lubaszu oraz 
    RIO w Poznaniu. Podjęcie uchwał.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:
3.1/zmiany  uchwały  Nr  XXV/287/10  Rady  Gminy  w  Lubaszu  z  dnia  4  marca  2010  r.  i  Nr 
XXX/356/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

3.2/ zmian w budżecie gminy 2010 r.

3.3/powołania  przedstawicieli  upoważnionych  do  reprezentowania  Gminy  Lubasz  w 
Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Nadnoteckich w Pile

3.4/ zarządzenia wyborów sołtysów wsi i rad sołeckich w Gminie Lubasz

3.5/ wskazania przedstawicieli Gminy Lubasz do Rad Społecznych działających przy Zespole 
       Zakładów Opieki Społecznej w Czarnkowie i przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II w 
       Trzciance

3.6/ zmiany uchwały Nr XXX/337/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 roku w 
       sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

3.7/ uchylenia uchwały Nr XXX/352/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 roku

4. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy na 2011 rok. Podjęcie uchwały.
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
6. Wolne głosy i wnioski.
7. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania
8.Zakończenie obrad.

Przewodniczący otworzył obrady IV sesji Rady Gminy w Lubaszu. 
Powitał radnych i zaproszonych gości.
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 radnych, co stanowi 
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad IV sesji był Pan Marcin Filoda.

     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
 b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony wraz 
    z zaproszeniem do udziału w sesji oraz dodatkowo w dniu dzisiejszym przy podpisywaniu
    listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy
   jego zmiany lub uzupełnienia. Propozycji takich nie zgłoszono i sesja odbywała się wg porządku

podanego na wstępie. 
c) Pan Zdzisław Bałęczny – sekretarz obrad I sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu



    bez odczytywania.
Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół  obrad I sesji Rady
Gminy w Lubaszu został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. W głosowaniu udział wzięło   14 
obecnych radnych.
W związku z nieobecnością w dniu dzisiejszym Pana Józefa Cichorka – sekretarza obrad III sesji 
VI kadencji, protokół z jej obrad zostanie przyjęty na sesji następnej.

Ad.2.
Wieloletnią  Prognozę  Finansową  Gminy  Lubasz,  projekt  budżetu  gminy  na  rok  2011,  opinie 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  oraz  opinie  komisji  rady  gminy  w  Lubaszu 
przedstawiła zebranym Skarbnik Gminy, Pani Elżbieta Ratajczak.
Wieloletnia Prognoza Finansowa jest nowym dokumentem, wynikającym z zapisów ustawy 
o  finansach  publicznych.  Dokument  ten  koncentruje  się  przede  wszystkim  na  ustalaniu 
spodziewanych dochodów i wydatków, przychodów i rozchodów oraz kwoty długu. Umożliwia 
ocenę sytuacji finansowej, możliwości inwestycyjnych oraz kształtowania się zdolności kredytowej 
gminy.  Nasza  wieloletnia  prognoza  finansowa  obejmuje  lata  2011  do  2025,  gdyż  aktualne 
zaciągnięte zobowiązania, jak i planowane do zaciągnięcia kredyty czy pożyczki w poszczególnych 
latach  właśnie  kończą  się  na  tym  ostatnim  roku  przedstawianej  prognozy.  Przystępując  do 
opracowania tego dokumentu należało zgromadzić wszystkie  informacje o zawartych umowach, 
kredytowych,  harmonogramach  spłat  zobowiązań,  podpisanych  również  umowach  na  realizację 
wieloletnich przedsięwzięć, które będą kontynuowane w następnych latach. Wykorzystano tutaj do 
tych elementów planowania takie dokumenty, które są w posiadaniu gminy, jak strategie rozwoju 
gminy,  wieloletni  program inwestycyjny,  studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy.  Dane 2011 roku w tej  prognozie  finansowej  muszą  odzwierciedlać  plan 
budżetu roku 2011 zarówno na poziomie dochodów, wydatków, kwoty długu, planowanych kwot 
do zaciągnięcia kredytów, spłat, jak również wykazu przedsięwzięć, czyli wydatków majątkowych. 
Konieczność opracowania tej prognozy budzi pewne wątpliwości, w miarę upływu lat okaże się że 
jest ona mało realistyczna.  Staraliśmy się jednak poprzez poszczególne elementy zaplanować to 
wszystko w miarę jak najlepiej. 
Przy opracowaniu  wieloletniej  prognozy finansowej  kierowano się  następującymi  wskaźnikami: 
wzrostem subwencji  ogólnej,  udziałem w podatku dochodowym od osób fizycznych,  prognozą 
dochodów ze sprzedaży mienia gminy, podatkami i opłatami lokalnymi, wzrostem inflacji, średnim 
wzrostem wynagrodzeń wszystkich pracowników samorządowych i zatrudnionych w placówkach 
oświatowych.

Wieloletnia prognoza finansowa stanowi załącznik do protokołu.
Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubasz na lata 2011- 2025 
została poddana pod głosowanie i podjęta jednogłośnie 15 głosami za.  /na obrady sesji przybył  
radny Cichorek/
Uchwała Nr IV/12/10 stanowi załącznik do protokołu.

Projekt budżetu został opracowany na podstawie wcześniej przyjętych założeń rady gminy, uchwał 
w sprawie podatków i opłat lokalnych oraz pozostałych uchwał tzw. okołobudżetowych. Projekt 
został przedstawiony do zaopiniowania regionalnej izbie obrachunkowej w Poznaniu oraz radnym, 
którzy na posiedzeniu komisji szczegółowo się z nim zapoznali. Opinie radnych na temat budżetu 
są  pozytywne,  z  wniesionymi  uwagami.  Budżet  musi  zostać  urealniony  zarówno  po  stronie 
dochodów jak i po stronie wydatków. Opinie RIO pod względem prawnym przygotowania budżetu 
są  w  pełni  pozytywne.  Po  ponownej  analizie  budżetu  w  ramach  tzw.  autopoprawek  Wójta, 
wniesiono dość głębokie zmiany w zakresie dochodów i wydatków, w celu stworzenia warunków 
do jego możliwie bezpiecznej realizacji w 2011 roku. Po stronie dochodów zmniejszono wielkość 
podatku  od  nieruchomości  osób  prawnych  o  160  tysięcy  złotych  w  porównaniu  do  projektu 



budżetu, bowiem w projekcie założono podatek od nieruchomości spółki, która miała powstać od 1 
stycznia 2011 roku na bazie Gminnego Zakładu Usług Wodnych i Melioracyjnych z siedzibą w 
Brzeźnie,  spółki,  która  zajmowałaby  się  gospodarką  wodno  –  ściekową.  Jednak  spółka  nie 
powstanie  od  początku  roku,  a  najprawdopodobniej  od  lipca  2011 roku.  Tak więc  gospodarka 
wodno  –  ściekowa,  w  tym  nasze  urządzenia  są  skupione  w  zakładzie  budżetowym  gminy 
Czarnków, gdzie przekazujemy dotacje na koszty eksploatacji  oczyszczalni  ścieków. Zakład ten 
obejmuje trzy gminy, również gminę Lubasz.
Następnie o 100 tysięcy złotych w stosunku do projektu budżetu zmniejszono plan dochodów ze 
sprzedaży  mienia,  pozostawiając  i  tak  jeszcze  do  zrealizowania  ponad  600  tysięcy  złotych. 
Kalkulując te dochody, przeanalizowaliśmy te, które uzyskaliśmy w tym roku i kalkulacja oparta 
jest  na  zbyciu  terenów  inwestycyjnych  przede  wszystkim  w  Klempiczu,  Lubaszu  przy  ul. 
Ustronnej, czy też działki pod zabudowę w miejscowości Dębe.
Zmieniono dochody związane z udziałem środków unijnych. W związku z nie uzyskaniem w tym 
roku planowanej zaliczki na os. Górczyn w wysokości 333 tysięcy złotych, ze względu oczywiście 
na  trudny okres  zimowy,  zaplanowany  etap  w całości  nie  został  wykonany.  Dlatego  tę  kwotę 
przesuwa się do realizacji na 2011 rok. 
W  projekcie  budżetu  była  też  kwota  dotycząca  przekazania  środków  unijnych  na  rozbudowę 
świetlicy wiejskiej w Kruczu, ale najprawdopodobniej ta kwota wpłynie w roku 2010, w związku z 
tym należy ją wyłączyć z dochodów 2011 roku. 
W stosunku do projektu budżetu zrezygnowano z realizacji projektu rozbudowy selektywnej zbiórki 
odpadów ze względu na planowaną reorganizację w zakresie gospodarki odpadami, czyli na inny 
sposób gospodarowania,  o którym na pewno na najbliższej sesji będziemy mówić.  Tym samym 
zmniejszono  dochody,  czyli  ten  udział  unijny  o  200  tys.  złotych,  a  po  stronie  wydatków 
zmniejszono pełne koszty na ten projekt, czyli ponad 533 tys. złotych.
Plan  dochodów  w  porównaniu  z  projektem  zwiększa  się  o  planowaną  dotację  z  powiatu  na 
organizację imprez kulturalnych,  zostaliśmy zawiadomieni, że gmina będzie organizatorem takich 
imprez jak obchody rocznicy Powstania Wielkopolskiego, przeglądu zespołów śpiewaczych oraz 
powiatowego przeglądu muzyki pieśni chóralnych.
Biorąc pod uwagę dochody projektu budżetu oraz omówione zmiany w stosunku do niego, łącznie 
dochody ukształtowały się na poziomie 27 mln 267 tys. 465 złotych.
W związku ze zmniejszeniem dochodów w porównaniu z projektem budżetu, jest to łącznie ponad 
500 tys. złotych, nastąpiła konieczność weryfikacji strony wydatkowej poprzez rezygnację w 2011 
roku z pewnych zadań ujętych w projekcie oraz zwiększenie środków na pozycje nie doszacowane, 
czyli  przyjęte  w  jakiś  niższych  wartościach  niż  wynika  z  faktycznych  przeliczeń.  Dlatego  też 
postanowiono,  że  w  przyszłym  roku  odstąpi  się  od:  planowanego  w  projekcie  zadania 
dofinansowania budowy chodnika przy drodze powiatowej w Prusinowie, kwotą ponad 234 tys. 
złotych, odsuwając to zadanie w czasie; zakupu pojemników do odpadów komunalnych, kosztów 
badania gleb w gminie,  budowy świetlicy wiejskiej w Nowinie. Ograniczono kosztowo również 
partycypację  w  utylizacji  wyrobów  azbestowych,  czy  dopłaty  do  przydomowych  oczyszczalni. 
Kwoty zmniejszono o 50%.  Na rozbudowę świetlicy wiejskiej w Kamionce kwotę ograniczono do 
równowartości  tzw.  wydatków zabezpieczonych  w wykazie  wydatków niewygasających  z  2009 
roku. Do tematu rozbudowy świetlic w Jędrzejewie, Prusinowie, Nowinie i Kamionce powróci się 
w przypadku  rozstrzygnięcia  konkursów w ramach  Odnowy wsi,  czyli  dofinansowania  o  które 
wystąpiliśmy na te świetlice. 
W propozycjach do planu budżetu zabezpieczono pewne pozycje nie doszacowane w pełni, chodzi 
tu o: wynagrodzenia i pochodne placówek oświatowych, które proponuje się zwiększyć w planie 
budżetu, dotację dla Edukacji Lubasz, wydatki związane z budową hali sportowej w Lubaszu w 
związku  z  dodatkowymi  kosztami  dotyczącymi  prac  niezbędnych  do  uzyskania  pozwolenia  na 
użytkowanie  tego  obiektu.  Zwiększono  także  koszty  bieżącego  utrzymania  urzędu  gminy  w 
związku z koniecznością wdrożenia systemu kontroli zarządczej.
Ponadto  planuje  się  zabezpieczenie  w planie  budżetu  na  rok  2011 dotacji  w wysokości  8  tys.  
złotych dla organizacji pozarządowych na wyposażenie skate parku w Lubaszu. Dotacja ta będzie 



mogła być pozyskana w drodze konkursu i będzie stanowiła udział własny tej organizacji, która 
starać  się  będzie  o  pozyskanie  środków  unijnych  w  ramach  tzw.  małych  projektów  poprzez 
czarnkowsko – trzcianecką lokalną grupę działania. W planie budżetu zwiększa się również o 20 
tys.  złotych  dotację  na  remont  zabytkowego  kościoła  w  Lubaszu,  chodzi  tu  konkretnie  o  fakt 
wykonania nowych ławek w kościele. Zabezpieczenie tych dwóch wymienionych wyżej  pozycji 
proponuje  się  poprzez  umniejszenie  dotacji  dla  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  gdzie  w  planie 
finansowym zadań do realizacji była kwota dotycząca między innymi wyposażenia skate parku i 
remontu św. Jana Nepomucena w Sławnie, / ponieważ nie są jeszcze znane realne koszty remontu 
tej figury, na komisjach ustalono, że jeżeli będzie znany ten koszt na 2011 rok, to w trakcie zmian 
w budżecie  zabezpieczy się kwotę na rozpoczęcie  remontu tej  figury.  20 tys.  złotych i  tak nie 
starczyłoby na całkowity remont /
Wydatki budżetu gminy na 2011 rok po przedstawionych zmianach w stosunku do projektu budżetu 
wynoszą 27 mln 833 tys. 813 złotych.
W zakresie  zadań  inwestycyjnych  do  realizacji  w  2011  roku  planuje  się  w  ramach  Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich -  I  etap  uregulowanie  gospodarki  i  zaopatrzenia  wsi  w wodę w 
gminie Lubasz, chodzi o I etap w Nowinie,  kanalizacja osiedla Górczyn,  modernizacja centrum 
rekreacyjnego  nad  jeziorem  w  Lubaszu,  opracowanie  dokumentacji  dotyczącej  budowy  sieci 
wodociągowej  na  terenie  gmin,  wykup  gruntów  pod  parkingi  na  ul.  Podgórnej,  opracowanie 
dokumentacji na II etap modernizacji centrum rekreacyjnego nad jeziorem. 
W wydatkach inwestycyjnych w formie rezerwy zabezpieczona jest kwota na zakup samochodu 
pożarniczego. Ponadto planuje się poszerzenie płyty boiska sportowego Radwan.
Projekt budżetu stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił  przewodniczących  poszczególnych 
komisji o przedstawienie opinii o przedstawionym projekcie budżetu. 

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  Pan  Marek  Wicher  w  imieniu  komisji 
pozytywnie ocenił plan budżetu gminy na rok 2011. 

Przewodniczący  Komisji  Leśnictwa,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Pan  Andrzej  Macyszyn 
poinformował zebranych, że komisja po zapoznaniu się z projektem budżetu ocenia go pozytywnie 
z uwagą urealnienia wydatków i przychodów w niektórych pozycjach. 

Przewodniczący  Komisji  Zdrowia,  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  Pan  Tomasz  Biernat 
również pozytywnie ocenił projekt budżetu, stwierdzając fakt, że budżet będzie wymagał w ciągu 
roku zmian.

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła uchwałę w sprawie przyjęcia budżetu na 2011 rok.
W dyskusji głos zabrali:
Adam Zielsdorf -  zapytał skąd wzięła się zmiana w postaci przekazania kwoty przeznaczonej na 
remont figury w Sławnie na dotację dla kościoła i wykonanie nowych ławek. Kto zwrócił się z taką 
propozycją, czy był jakiś formalny wniosek ks. Proboszcza, czy jest to tylko sugestia zgłoszona na 
posiedzeniu komisji wspólnych przez Pana Biernata? Czy wiadomo ile wyniesie całkowity koszt 
wykonania nowych ławek, kto je będzie wykonywał?
Skarbnik odpowiedziała – był Pan na komisjach i padł wniosek który został przegłosowany. Nie 
oddala to kwestii remontu figury w Sławnie ponieważ nie znamy całościowych kosztów. Sekretarz 
gminy wyjaśniała, że jest potrzeba skontaktowania się z panią kustosz w sprawie kosztów. Jeżeli 
będzie to przewidywany koszt 100 tys. złotych to wiadomo, że nie zabezpieczymy go w budżecie 
jednego roku,  ale  można to  rozłożyć  w czasie.  Dofinansowanie  kosztów remontu  zabytkowego 
kościoła weszło jakby w naszą tradycję, co roku dofinansowujemy pewne kwoty, na komisji padła 
propozycja o zwiększenie tego udziału, oprócz 10 tys. jeszcze dodatkowo o 20 tys. złotych. 



Sekretarz Gminy -  dodała, że ks. Proboszcz nie ma jeszcze pozwolenia konserwatora zabytków 
oraz kosztorysu dotyczącego wykonania tych  ławek, w związku z tym nie może złożyć  do nas 
formalnego  wniosku.  Załącznikami  do  uchwały  w sprawie  udzielania  dotacji  do  zabytków jest 
wniosek wraz z pozwoleniem konserwatora zabytków z określeniem wartości całości inwestycji 
którą ks. Proboszcz zamierza w kościele przeprowadzić oraz wskazanie kwoty o  którą zamierza się 
ubiegać nie tylko u nas, ponieważ jest to zabytek i ks. Proboszcz ma możliwość ubiegania się także  
o wsparcie finansowe w Urzędzie Marszałkowskim, jak również u samego konserwatora zabytków. 
Na dzień dzisiejszy złożenie przez ks. Proboszcza takiego wniosku jest niemożliwe z powodu braku 
oszacowania  kosztów  tej  inwestycji  i  ze  względu  na  brak  zgody  konserwatora  zabytków  na 
przeprowadzenie takich prac. Trudno jest w tej chwili  powiedzieć jakie to będą koszty, na pewno 
będą ogromne, wielokrotnie przewyższające kwotę 30 tys. złotych.
Również zgodnie z naszą uchwałą oraz ustawą o ochronie zabytków, kwota wszelkich dotacji, które 
otrzymuje ks. Proboszcz na remont zabytku nie może przekroczyć 50% kosztów zadania, czyli 50% 
musi być jego, w szczególnie uzasadnionych przypadkach może to być 75% kosztów, ale rzadko 
zdarza się zęby zebrać taką ogromną pulę środków, które by dobiegały do 50% zadania. Tak więc 
trudno  jest  odpowiedzieć  na  pytanie  ile  będzie  ten  remont  kosztował  i  jak  on  będzie 
przeprowadzany.  Wymaga  to  rozmów  z  konserwatorem  zabytków  i  opracowaniem  pewnego 
rodzaju projektu, bo konserwator życzy sobie wszystkie detale znać przed udzieleniem pozwolenia.
Adam Zielsdorf  -  czyli  jak  rozumiem  zostaliśmy  wczoraj  wprowadzeni  w  błąd,  nie  możemy 
blokować sobie kwoty na remont bo ona zaraz będzie wykorzystana.  Ze względu na tę zmianę 
osobiście będę głosował przeciwko temu budżetowi.
Józef Cichorek – zabierając głos powiedział, że popiera kolegę Adama i sam chciałby usłyszeć czy 
będą pieniądze na remont figury. 
Zwracając się  do przewodniczącego komisji  rozwoju gospodarczego powiedział,  że  tak pięknie 
przedstawił  pozytywną  opinię  komisję,  ale  tak  nie  było.  Powinno  być  przedstawione  kto  jak 
głosował. Tak więc podobnie jak na komisji tak i dzisiaj, sam osobiście będzie głosował przeciwko 
temu budżetowi. 
Skarbnik dodała, że kwota 20 tys. złotych będzie na razie w rezerwie celowej do momentu podjęcia 
nowej stosownej uchwały w sprawie przyznania dotacji kościołowi w Lubaszu.
Marek Wicher zabierając  głos  powiedział,  że  temat  ten  był  szeroko omawiany na  posiedzeniu 
komisji w dniu wczorajszym. Uzgodniono, że będą poczynione starania by w roku 2011 i 2012 
znalazły się środki finansowe na remont tej figury. Uważa, że nikt się z tego nie wycofa i remont 
figury zostanie przeprowadzony. 
Wójt Gminy – powiedział, że całe to zamieszanie wynika z tego, że przygotowany projekt naszego 
budżetu jest bardzo wyborczy. Nie można dawać 100 tys. złotych na figurkę, gdzie jak powiedział  
jeden z radnych w Dębem malują ją sami. Mamy ważniejsze zadania, takimi, uznaliśmy są ławki. 
Rozpoczęto  zadanie,  które  jest  nieprzygotowane.  Figurka  została  zdjęta  w  wyniku  innych 
przeprowadzanych prac remontowych przepustu. Nie będziemy sobie blokować żadnych środków 
tylko dlatego, że figurka jest zdjęta, zabezpieczona i leży schowana Nie ma na dzień dzisiejszy 
fachowca,  który  powiedziałby  ile  renowacja  figury  kosztuje.  Nikt  natomiast  nie  mówi,  że  nie 
chcemy  tego  zrobić.  Musimy  to  jednak  przeprowadzić  etapami,  znaleźć  odpowiednich 
wykonawców i środki w budżecie. Mówimy tu o gospodarskim wykorzystaniu pieniędzy, one nie 
mają leżeć, nie mają czekać, pieniądz ma się obracać. Dlatego wykorzystujmy go tam gdzie jest 
potrzeba, tak więc nie widzę przeszkód aby te środki uruchomić już. Żeby sprawa była jasna nie ma 
tu żadnego zagrożenia dla figury w Sławnie. Wiele rzeczy jest gorszych, sprzeczaliśmy się o 2 tys.  
złotych na badanie gleb, a na ośrodku wypoczynku wczasów ucieka nam setki tysięcy rocznie i tego 
nie widzimy i jeszcze sami utrzymujemy ten bałagan. Więc tu są rezerwy, którymi będziemy się 
mogli potem podzielić. O tym, co się stanie z tym zakładem będziemy mówili trochę później, ja 
patrzę na to jako gospodarz tej gminy i każda złotówka ma być pod kontrolą i ma pracować ku 
zadowoleniu wszystkich. Tak więc panowie radni, spokojnie nic złego się nie wydarzyło i się nie 
wydarzy. Ta figura będzie realizowana w tempie na jakie pozwoli życie.



Sekretarz -  uzupełniając swoją wypowiedź dodała, że figura św. Jana Nepomucena i historia jej  
renowacji praktycznie sięga roku 2009, gdzie po raz pierwszy w budżecie gminy zabezpieczono 
kwotę 10 tys. złotych, niewykorzystaną zresztą w roku 2009 ze względu na to, że nie było takiej  
potrzeby. W roku 2010 w budżecie gminy ponownie pojawiła się kwota 10 tys. złotych, konkretnie 
w budżecie Gminnego Ośrodka Kultury, bo to właśnie on w imieniu gminy miał zajmować się tym 
zadaniem. W roku bieżącym kwota ta wykorzystana została na wykonanie opracowań pani Kustosz 
z Uniwersytetu Bydgoskiego, które wskazują na to, iż cały remont tej figury ma się zamykać kwotą 
około 100 tys. złotych. Jest to zabytkowy obiekt, nie tylko sama figura ale również postument, na 
którym ta figura jest umocowana. Ponieważ figura posadowiona jest w pasie drogi powiatowej,  
zatem nie tylko do nas jako do gminy należy renowacja tej figury ale i do Starosty czarnkowsko 
-trzcianeckiego, gdzie skierowaliśmy stosowny wniosek. W międzyczasie okazało się, że akurat ten 
odcinek drogi powiatowej ma nieuregulowaną własność, jest to jeszcze własność Skarbu Państwa. 
W tej  chwili  Starosta  wystąpił  o  komunalizację  tego odcinka  i  na  razie  nie  może  przeznaczać 
środków na nie swoje zadanie. Zadeklarował jednak, że będziemy mogli ubiegać się środki z tzw. 
powiatowego programu ochrony zabytków, ale wtedy oznaczałoby to, że my jako gmina bierzemy 
na siebie odpowiedzialność za wykonanie tego zadania bo Starosta tego robić nie chce, tzn. jego 
służby. Rzeczywiście problem figury jest taki, że jej renowacja w związku z tym postumentem jest 
określona w dokumentach na dość kosztowną i miała być rozłożona na  dwa  lata. W roku bieżącym 
tylko zdjęcie, w roku przyszłym 2011 oraz jeszcze w roku 2012 po około 20 tys. złotych. Natomiast 
były też rozpoczęte i prowadzone rozmowy z panią Kustosz odnośnie innego sposobu renowacji tej  
figury,  a  mianowicie  poprzez  prace  dyplomowe  studentów,  którzy  mogli  by  zająć  się  taką 
renowacją.  Zobowiązałam  się,  że  kiedy  skontaktuję  się  z  panią  Kustosz  i  uzgodnimy  pewne 
warunki,  przedstawione  zostanie  wszystkim  czy  realizacja  w  taki  sposób  jest  możliwa. 
Przygotowanie przez studentów pracy dyplomowej to nie jest okres jednego roku, lecz co najmniej 
są to dwa lata, bo w takim okresie studenci przygotowują swoje prace dyplomowe. W związku z 
powyższym gdybyśmy rozpoczęli  tę  współpracę w roku przyszłym to być  może udał  by się tę 
figurkę ustawić z powrotem na swoim miejscu w roku 2012 po zakończeniu prac przez studentów. 
Gdyby też zaistniała  pewna potrzeba  np.  zakwaterowania  studentów na czas  renowacji  to będą 
potrzebne środki finansowe i o nich będziemy mówić po zakończeniu rozmów z panią Kustosz. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta 10 głosami za, 2 głosami przeciw oraz 3 
głosami wstrzymującymi się.
Uchwała Nr IV/13/10 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.3.
Podjęcie uchwał w sprawie:
3.1/zmiany  uchwały  Nr  XXV/287/10  Rady  Gminy  w  Lubaszu  z  dnia  4  marca  2010  r.  i  Nr 
XXX/356/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  Pani  Elżbieta  Ratajczak.  Uchwała  dostosowuje 
zapisy wymienionych uchwał do poziomu faktycznie zaciągniętych pożyczek. Uchwałą z 4 marca 
uchwalono zaciągnięcie pożyczki w wysokości 448.113 zł z Banku Gospodarstwa Krajowego na 
realizację projektu „Rozbudowa i przebudowa świetlicy wiejskiej  w Kruczu”, faktycznie jednak 
zaciągnięto  o  20  zł  mniej,  ponieważ  po  weryfikacji  dostaliśmy  dofinansowanie  ze  środków 
unijnych w kwocie mniejszej właśnie o 20 zł.  Uchwała z 10 listopada 2010 roku przedstawiała 
kwotę pożyczki na kanalizację Osiedla Górczyn do zaciągnięcia w łącznej wysokości 2.438.820 zł, 
w  tym  w  2010  roku  była  podana  kwota  267.000zł,  a  2011  roku  2.171.820  zł.  Dopiero  po 
przedstawieniu uchwały rady nadzorczej jak również po podpisaniu stosownej umowy okazało się, 
że przyznana pomoc w formie pożyczki  w całości wynosi 2.385.135 zł,  w tym w roku 2010 – 
264.144 zł, a w 2011 roku – 2.120.991 zł. Czyli te kwoty są mniejsze od wcześniej ustalonych o 
53.685 zł w przypadku pożyczki na kanalizację i o 20 zł w przypadku rozbudowy i przebudowy 
świetlicy wiejskiej w Kruczu. 



Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta jednogłośnie w obecności 15 radnych 
uczestniczących w obradach IV sesji. 

Uchwała Nr IV/14/10 stanowi załącznik do protokołu.

3.2/ zmian w budżecie gminy 2010 r.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  Pani  Elżbieta  Ratajczak.  Uchwała  dotyczy 
zwiększenia dochodów w zakresie: dofinansowania ze środków unijnych inwestycji – rozbudowa i 
przebudowa świetlicy wiejskiej w Kruczu, dotacji celowej z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
kwalifikowanych I etapu projektu pn:”W zadbanym otoczeniu lepiej wypoczniesz i mile spędzisz 
czas,  realizowanego  w  ramach  konkursu”Pięknieje  wielkopolska  wieś”,  dochodów  w  zakresie 
niewykorzystanych tzw. wydatków niewygasających 2009 r na rozbudowę świetlicy wiejskiej w 
Kamionce, dochodów z wynajmu sali wiejskiej w Stajkowie. 

Zwiększenie wydatków dotyczy zimowego utrzymania dróg gminnych i chodników oraz dotacji dla 
instytucji kultury.

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta jednogłośnie w obecności 15 radnych 
uczestniczących w obradach IV sesji. 

Uchwała Nr IV/15/10 stanowi załącznik do protokołu.

3.3/powołania  przedstawicieli  upoważnionych  do  reprezentowania  Gminy  Lubasz  w 
Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Nadnoteckich w Pile

Projekt uchwały przedstawila Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta jednogłośnie w obecności 15 radnych 
uczestniczących w obradach IV sesji. 

Uchwała Nr IV/16/10 stanowi załącznik do protokołu.

3.4/ zarządzenia wyborów sołtysów wsi i rad sołeckich w Gminie Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta jednogłośnie w obecności 15 radnych 
uczestniczących w obradach IV sesji. 

Uchwała Nr IV/17/10 stanowi załącznik do protokołu.

3.5/ wskazania przedstawicieli Gminy Lubasz do Rad Społecznych działających przy Zespole 
       Zakładów Opieki Społecznej w Czarnkowie i przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II w 
       Trzciance
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta jednogłośnie w obecności 15 radnych 
uczestniczących w obradach IV sesji. 

Uchwała Nr IV/18/10 stanowi załącznik do protokołu.



3.6/ zmiany uchwały Nr XXX/337/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 roku 
       w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta jednogłośnie w obecności 15 radnych 
uczestniczących w obradach IV sesji. 

Uchwała Nr IV/19/10 stanowi załącznik do protokołu.

3.7/ uchylenia uchwały Nr XXX/352/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 roku
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta 10 głosami za, 5 przeciw. 

Uchwała Nr IV/20/10 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.4.
Przewodniczący przedstawił plan pracy rady na rok 2011 oraz tekst uchwały w sprawie przyjęcia 
tego planu. 
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań. 
Po poddaniu uchwały pod głosowanie została ona podjęta jednogłośnie w obecności 15 radnych 
uczestniczących w obradach IV sesji. 

Uchwała Nr IV/21/10 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.5.
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych – nie zgłoszono.

Ad.6.
Przewodniczący podziękował za otrzymane życzenia świąteczne składane przez różne osoby 
i instytucje na ręce Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy.

Krystyna  Oborska,  sołtys  wsi  Sławno –  wracając  do  sprawy  figury  św.  Jana  Nepomucena 
powiedziała,  że mieszkańcy Sławna już od 5 lat  wnioskowali  o  jej   odnowienie  na zebraniach 
wiejskich. Nie ma pretensji, że zostało to odłożone w czasie, ale powinna być udzielona konkretna 
informacja na ten temat.
Słuchając planu budżetu na rok 2011 nie zauważyła informacji o „zielonym świetle” dla małych 
przedsiębiorstw.
Ma również pytanie, czy będzie realizowany jej postulat w sprawie pomocy dla kobiet polegającej 
na organizacji różnych badań profilaktycznych.

Wójt  odpowiedział  –  pierwszy  temat  będzie  wracał  wielokrotnie  dlatego,  nie  będziemy  się 
sprzeczać, myślę, że zostanie on zrealizowany tak jak powinien.
W sprawie  badań  profilaktycznych  są  rozpoczęte  rozmowy w Narodowym Funduszu  Zdrowia, 
poprosiłem  również  przewodniczącego  rady  by  jednym  z  tematów  sesji,  na  którą  zaprosimy 
szefową NFZ, był stan zdrowia mieszkańców gminy. W międzyczasie rozmawiałem z lekarzami w 
gminie,  aby  przygotowali  dwa  projekty,  które  będę  próbował  jako  członek  funduszu,  bo  tam 
funkcjonuje w wielkopolskiej radzie społecznej NFZ, prowadzić jako pilotażowe dla gminy Lubasz. 
To co obiecywałem, realizuje. Niestety to też musi przejść pewną procedurę i w czasie i w cyklach.  
Po ostatnim posiedzeniu NFZ jest zgoda by przedstawić dwa projekty w ramach profilaktyki i jej  



pilotażu dla gminy Lubasz. Chcemy by ta profilaktyka dotyczyła badań ginekologicznych kobiet na 
wsi oraz szczepienia dziewczynek przeciwko rakowi szyjki macicy.

Dyrektor Gimnazjum Pani Iwona Wieczorek – zaprosiła wszystkich na obchody rocznicy wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego połączonych z uroczystym otwarciem hali widowiskowo- sportowej w 
dniu 17 stycznia 2011 roku. 
Danuta Krysiak, sołtys wsi Antoniewo – zapytała czy w styczniu można już korzystać z funduszu 
sołeckiego, złożyła wszystkim zebranym życzenia noworoczne.

Skarbnik  Gminy  odpowiedziała –  z  funduszu  sołeckiego,  który  jest  w  ramach  budżetu  gminy 
można zacząć korzystać z początkiem nowego roku. 

Krystyna  Oborska, sołtys wsi Sławno –  czy organizując spartakiadę,  można zakupić napoje czy 
słodycze dla dzieci i młodzieży z funduszu sołeckiego

Skarbnik Gminy odpowiedziała – w budżecie gminy mamy zabezpieczone środki na organizację 
spartakiad, czy dożynek gminnych, gdzie Państwo otrzymujecie jakieś nagrody. Będziemy musieli 
robić to tradycyjnie, poza funduszem sołeckim w ramach pozostałych środków do dyspozycji.

Józef Cichorek, sołtys wsi Prusinowo – w świetlicy w Prusinowie cieknie kaloryfer, czy można go 
wymienić,  a   zapłacić  w  nowym  roku,  ponieważ  teraz  sołectwo  nie  dysponuje  już  środkami 
finansowymi.

Wójt odpowiedział, że jeśli jest taka pilna potrzeba, należy to zrobić natychmiast.

Bogdan Han, sołtys wsi Lubasz – zaprosił wszystkich na uroczyste powitanie Nowego Roku, które 
odbędzie się na placu przed świetlicą wiejską w Lubaszu.

Ad.7.
--------------------------

Ad.8.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zakończył obrady IV sesji o godzinie 14.50.
Na zakończenie poprosił Wójta Gminy o zabranie głosu, Wójt podziękował wszystkim zebranym, 
pracownikom  Urzędu  Gminy,  sołtysom,  radnym  za  współpracę  w  trudnym  roku  wyborczym, 
życząc jednocześnie wszelkiej pomyślności, wytrwałości  oraz zdrowia w Nowym Roku.

Protokołowała: Sekretarz obrad:

Joanna Leosz                      Marcin Filoda


